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French (please check against delivery): 
 
Merci de m’avoir accordé l’opportunité de vous adresser au nom de la Communauté de Droits 
Humains en Haïti. Je suis le responsable du Bureau des Avocats Internationaux en Haiti qui 
travaille avec le Centre de Droits Humains de l’Université de Minnesota. La Communauté 
Internationale parle souvent des Droits Humains en Haïti, mais ignore les voix des Haïtiens. 
 
Le 12 juin, les principaux acteurs de Droits Humains en Haïti ont lancé un vibrant appel pour une 
réponse internationale à la crise haïtienne fondée sur le droit. Nous avons insisté pour que la 
première étape ne consiste pas à soutenir ceux qui sont au pouvoir. Mais l’internationale a, tout 
simplement, ignoré nos recommandations en faisant le contraire. Elle envoie des soldats pour 
supporter le gouvernement de facto répressif et inconstitutionnel  d’Haïti. 
 
Le fait que le rapport reconnaisse que le gouvernement de facto est « corrompu » et « faible » 
fait montre d’un bon début, mais loin d’être suffisant. Cela fait des années de documentations, de 
rapports que ce gouvernement a systématiquement démantelé nos structures démocratique et 
qu’il soutient les gangs. 
 
Je vous prie de nous écouter. 
 
 
English translation (French controlling) 
 
Thank you for giving me the opportunity to speak on behalf of the Human Rights Community in 
Haiti. I am the head of the International Lawyers Office in Haiti, which works with the 
University of Minnesota’s Human Rights Center. The international community often talks about 
human rights in Haiti, but ignores the voices of Haitians. 
 

http://www.ijdh.org/wp-content/uploads/2023/06/12062023-Haiti-Civil-Society-Declaration-FR-version.pdf


On June 12, Haiti’s most prominent human rights actors issued a vibrant call for a rights-based 
international response to the Haitian crisis. We insisted that the first step should not be to support 
those in power. But the international community has simply ignored our recommendations and 
done the opposite. It is sending soldiers to support Haiti's repressive and unconstitutional de 
facto government. 
 
The fact that the report acknowledges that the de facto government is “corrupt” and “weak” is a 
good start, but far from enough. There have been years of documentation and reports that this 
government has systematically dismantled our democratic structures and supports the gangs. 
 
I ask that you listen to us. 

http://www.ijdh.org/wp-content/uploads/2023/06/12062023-Haiti-Civil-Society-Declaration-ENG-version.pdf

